
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego,  

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 20.06.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji 

6. Ocena aktualnego stanu i funkcjonowania jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 

gminy Suchy Las.  

7. Opiniowanie projektów uchwał. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził prawomocność 

posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie.  

Ad. 5. 

Protokół z dnia 17.05.2023 roku został przyjęty jednomyślnie.  

Protokół z dnia 24.05.2023 roku został przyjęty jednomyślnie. 

 

Ad. 6 

Pan Emil Kubacki prezes OSP Suchy Las poinformował, że ocenia funkcjonowanie jednostki i 

współpracę z gminą jako bardzo dobrą. Przykładem są inwestycje poczynione na rzecz OSP, w tym 

zakup nowego samochodu pożarniczego sfinansowanego w większej części z budżetu gminy oraz 

wymiana bram wjazdowych. Przedstawiciel OSP dodał, że współpraca z panem A. Karpowiczem jest 

również bardzo dobra. Wśród problemów wymienione zostały pojawiające się kwestie z 

podstawowymi zakupami w celu utrzymania jednostki – do budżetu wpisywane są środki na 

wyposażenie np. w postaci nowych ubrań, a przyznawane są dużo mniejsze środki niż jednostka 

wpisała. Pozyskiwanie nowych członków do jednostki jest problemem społecznym – są ochotnicy, ale 

nie koniecznie dostępni w godzinach porannych, jednostka jest wówczas mniej mobilna, ale na 

szczęście nie wpłynęło to na bezpieczeństwo mieszkańców, ponieważ państwowa straż pożarna z 

Poznania współpracuje z OSP. Można by rozważyć propozycję „kierowców na etacie”. Radna A. 

Ankiewicz zaznaczyła, że wiązałoby się to z ogromnymi kosztami i należy pamiętać, że mowa jest o 

straży ochotniczej. 

 

Przedstawicielka OSP Golęczewo Agnieszka Ancuta poinformowała, że wszelkie braki, które się 

pojawiają, na bieżąco są zgłaszane do pana A. Karpowicza. Jednostki starają się również pozyskiwać 



środki zewnętrzne na zakup sprzętu. Jednostka OSP (nie padła nazwa jednostki)  pozyskała w ostatnim 

roku ok 100 tys. zł. 

 

Pożar budynku w Chludowie 06.12 pokazał istniejące ubytki np. brak kamizelek dowódców 

poszczególnych jednostek.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o pożar składowiska odpadów. Czy to pokazało jakieś 

niedostatki? Czy akcja była na tyle długotrwała, że zużyto wszystkie zapasy środka pianotwórczego? W 

odpowiedzi padło, że tam nawet wody brakowało ze względu na powierzchnię pożaru. Na ten moment 

na samochodzie jest 400 litrów środka pianotwórczego, a powinno być 1200 litrów. Nie ma żadnego 

magazynu. Omawiany pożar spowodował zniszczenie węży gaśniczych.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał jak wygląda ciśnienie w sieci? W odpowiedzi usłyszał, że zależy 

to od godziny. Jeśli podlewane są ogródki, to ciśnienie jest słabsze. Ciśnienie wzrasta po 22.00. Warto 

byłoby się przyjrzeć temu, czy hydranty zaznaczone na mapie hydrantów są faktycznie czynne. Dodano, 

że raz w roku strażacy sprawdzają hydranty (choć nie jest to ich obowiązkiem) i informacja jest 

przekazywana do pana Karpowicza, są one naprawiane na bieżące. Padło stwierdzenie, że strażacy nie 

posiadają aktualnej mapy hydrantów. Nie otrzymują żadnych raportów. Na terenie Golęczewa „jest 

tragedia z ciśnieniem”. Mieszkańcy mają pretensje, ponieważ na ich terenie płynie ciemna woda. Sieć 

nie jest przepłukiwana, za co odpowiada gestor sieci – Aquanet.  

 

Radna A. Ankiewicz poinformowała zgromadzonych, że Aquanetowi nie pozwolono na wzrost stawki i 

w tej chwili tnie on wszelkie koszty po to, aby zapewnić mieszkańcom wodę do picia w odpowiedniej 

jakości. Radna złożyła wniosek o skierowanie do wójta prośby o złożenie pisma do Aquanetu o przegląd 

hydrantów i ich konserwację.  

 

Strażacy zgłosili problem z czyszczeniem sprzętu i umundurowania. Na chwilę obecną każda jednostka 

posiada pralkę domową, jednak robi się problem po dużych akcjach. Pralka domowa nie jest w stanie 

tak wyprać i zakonserwować munduru, żeby potem to co dzieje się na akcji nie wchłaniało się przez 

skórę. Przez to też mundury szybciej się zużywają i są tylko pozornie czyste. Istnieje realna potrzeba 

profesjonalnej pralnicy i suszarki (koszt ok. 50 tys. zł). Chodzi tu również, a może i przede wszystkim o 

zdrowie strażaków.  

 

Radny R. Banaszak opuścił posiedzenie komisji 00:39:26 I części nagrania. 

 

Radna A. Ankiewicz zapytała, czy któraś z remiz posiada miejsce na profesjonalną pralnicę i suszarkę? 

W odpowiedzi usłyszała, że w Golęczewie ma powstać nowy magazyn i tam będzie można ulokować 

omawiany sprzęt.  

 

Radna J. Radzięda zaproponowała wzięcie pod uwagę zawarcia umowy z firmą, która zajmuje się 

praniem mundurów strażackich.  

 

OSP Zielątkowo. U niektórych strażaków brak mundurów galowych (5 sztuk), a zbliża się 100-lecie 

jednostki. Przedstawiono pozyskane fundusze oraz wkład własny na sprzęt hydrauliczny i wyposażenie.  

 



Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o kontakt z młodzieżą i ze szkołami. Przedstawiciele jednostek 

odpowiedzieli, że w szkołach i przedszkolach są przeprowadzane pogadanki. Dzieci zapoznają się ze 

sprzętem. Każda jednostka posiada też młodzieżowe oddziały pożarnicze.  

 

Radny R. Rozwadowski zapytał o przygotowanie do gaszenia samochodów elektrycznych? 

Przedstawiciele jednostek odpowiedzieli, że w posiadaniu jest urządzenie/system, który może gasić do 

15 tys. kW. Padła też propozycja od firmy z możliwością przeprowadzenia szkolenia w zakresie gaszenia 

pojazdów elektrycznych. Przy okazji tego tematu zgłoszono brak szkoleń dla strażaków z postępowań 

w przypadku pożarów wewnętrznych. Ustawa mówi, że straże ma szkolić PSP. PSP odpowiada OSP, że 

mają oni szkolić się sami. Istnieje obawa, że takie postępowanie spowoduje, że zabraknie osób z 

wykwalifikowaną pierwszą pomocą.  

 

Poinformowano o zbliżającym się Tour de Pologne, który przebiegać będzie m. in. przez teren gminy 

Suchy Las i zgłoszono potrzebę zorganizowania spotkania w celu omówienia zabezpieczenia trasy 

peletonu. Radna J. Radzięda zaproponowała zorganizowanie w pierwszych dniach lipca wspólnego 

posiedzenia komisji porządku i oświaty wraz z policją, strażą gminną i OSP. 

 

Posiedzenie komisji opuścił radny Z. Hącia (00:08:31 II części nagrania). 

 

Ad. 7. 

• Projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Rokietnica, Gminą Tarnowo Podgórne oraz Gminą Suchy Las i Gminą Szamotuły w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Czerwonak, Gminą Murowana Goślina, Gminą Suchy Las, Gminą Pobiedziska oraz 

Gminą Swarzędz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Czerwonak oraz Gminą Murowana Goślina i Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 



• Projekt uchwały mieniający uchwałę nr XXIX/274/12 Rady Gminy Suchy Las z dnia 27 grudnia 

2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz omówił projekt uchwały i odczytał stanowisko RK D. Torby w sprawie 

powstania nowego przystanku „Suchy Las – Cmentarz”.  

 

Radny R. Rozwadowski zapytał o przystanek na wysokości os. Jagodowego? Czy przy kursach 

dojeżdżających do cmentarza jest również przystanek zlokalizowany w okolicach ul. Poziomkowej? Jeśli 

nie będzie, to odległość między przystankami na odcinku Borówkowa/Sucholeska podczas kursów na 

cmentarz będzie dość spora. Przystanek powinien zostać zlokalizowany przy placu Zająca Poziomki. 

Radny wyraził zadowolenie z powstania kursów na cmentarz przy ul. Borówkowej. 

 

Radna A. Ankiewicz odpowiedziała, że najbliższy przystanek jest przy os. Poziomkowym, a omawianych 

kursów nie będzie dużo.  

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 3 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

• Projekt uchwały w sprawie nazwy ronda w Suchym Lesie. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz omówił projekt uchwały. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz poinformował członków komisji o: 

• ponownym złożeniu interpelacji na temat wjazdu pojazdów na tereny osiedlowych uliczek, 

• terminie 06.09.2023 – konfrontacja policji i straży gminnej w temacie kompetencji obu 

jednostek, 

• złożeniu wniosku do wójta przez radną A. Ankiewicz o zakup worków nawadniających drzewa. 

 

Przewodniczący dodał, że należy zastanowić się nad treścią umowy (dopisać np. konieczność zakupu 

worków nawadniających, czy wyściółkowanie) z firmą pielęgnującą drzewa. Przedstawicielka firmy 

twierdzi, że bardziej opłaca się posadzić nowe drzewo, niż pielęgnować to już zasadzone. Radna J. 

Radzięda dodała, że za takimi zapisami w umowie powinna iść kontrola z urzędu gminy.  

 

Radna A. Ankiewicz poprosiła o poparcie jej wniosku dotyczącego organizacji ruchu wzdłuż ul. 

Bogusławskiego i Alejowej w Suchym Lesie. Są to drogi powiatowe i chodzi o postawienie znaków 

zakazujących zjazd z tych ulic na uliczki osiedlowe pojazdów powyżej 3,5 tony, poza pojazdami z 

zezwoleniem. 

 

Radna J. Radzięda zgłosiła uwagę dotyczącą działalności straży gminnej podczas Dni Gminy. Od godziny 

19.00, kiedy to radna przybyła na teren gdzie odbywały się Dni Gminy było dwóch strażników, z których 

jeden spędził cały wieczór na plotkach przy stoliku radnych, a drugi przesiedział ten czas w 

samochodzie. Przed godziną 22.00 strażnicy odjechali nie informując ani policji, ani ochrony. Radna 

dodała, że straż gminna jest kompletnie bezużyteczna, leniwa i w żaden sposób nie da się ich zagonić 

do roboty. Strażnicy mieli patrolować teren. Radna A. Ankiewicz oznajmiła, że w tym samym dniu 

dokonała dwóch zgłoszeń i strażnicy byli przy tych zgłoszeniach.  



 

Ad. 9 - 10. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 

 


